
Gyengeségeinket legyőzhetjük

Az utóbbi időkben egyre többször hallom papoktól, hogy hívjuk Jézust, és ő legyőzi gyengeségeinket. Elég őt 
hívni, és szeretni embertársainkat, és minden jó lesz. Ezzel a hangvétellel egyre gyakrabban találkozom, mely 
egy kicsit zavar. Valahol belül zavar, mert nem érzem teljesen kereknek, pedig Isten dolgaiban igen szép ke-
rek, teljes gondolatmenetek azok, amik igazán talpon állnak.

Miért is érzem ezt kicsit hiányosnak?
Alapvetően igazságot takar ez a gondolat, hiszen valóban Jézus az ő kegyelmeivel mindent ki tud simítani, 

minden hibát ki tud javítani, gyengeségeinken valóban segít úrrá lenni. Ez újból egy olyan terület, mely első 
ránézésre rendben van, de mégis valami hiányzik belőle. Ez a bizonyos „bee happy” „legyél boldog” hangulat 
egy kicsit lyukas, az egyik lába hiányzik, és ezért könnyen felbillenhet.

A hasonlatok mindig egy kicsit sántítanak, mégis úgy gondolom, egy hasonlattal tudnám talán legjobban 
megvilágítani, hogy mi is az, ami gondot okoz nekem. Ha egy kedves szobanövényünk elkezd gyengülni, 
melynek oka például az, hogy valami elkezdte egy-egy gyökerét rágcsálni a föld alatt, akkor első körben a fel-
színt kezdjük javítani. A legkedvezőbb fény és hőmérsékleti viszonyokat igyekszünk megadni neki, a legjobb 
tápoldattal pont annyira locsoljuk, hogy jó legyen a növénynek a nedvesség tartalom. És ezzel általában vagy 
szinten tudjuk tartani az állapotát, vagy lassítjuk a romlását. De ameddig az igazi okozót nem találjuk meg, és 
nem távolítjuk el, addig végleges javulást nem várhatunk.

Valahogy ugyanígy vagyunk mi emberek is. Ferenc pápától már többször hallhattuk, hogy gyengeségeink 
okozzák bűneinket. A gyengeségeink ellen pedig Jézus segítségül hívásával küzdhetünk, ez hozhatja a meg-
oldást. Az előbbi példán láthattuk, hogy Isten kegyelmének meghívása (a növény megfelelő fényre és hőmér-
sékletre vitele), esetleg az Oltáriszentség fogadása szentáldozásaimban (a növénynél a megfelelő tápoldattal 
történő locsolás) már segít, de nem hozhatja az igazi megoldást. Az igazi megoldást csak az hozhatja, ha meg-
találjuk a gyengeségünk okozóját, annak forrását. Ma a papoktól igen ritkán hallunk arról, hogy minden ilyen 
gyengeség, bűn forrása, okozója a sátán, aki nem szűnik meg folyamatosan körbe járni és kísérteni mindenkit. 

Amíg a sátánt nem érjük tetten, azaz nem tudunk rámutatni, hogy melyik kísértés az, amelybe belesétáltunk, 
és onnan nem űzzük ki a sátánt, bűnbánattal, gyónással, imával, böjttel, gyakori szentáldozással, szenteltvíz-
zel, Jézust utánozva ellene mondással („távozz tőlem sátán”) addig csak a felszínt javítgathatjuk, eljátszhatjuk, 
hogy „boldogok vagyunk”, de ez a boldogság nagyon törékeny, bármelyik pillanatban összeomolhat. Nekünk 
ilyen szintig elengedhetetlenül szükséges a sátánnal foglalkozni, hogy az igazi okozóra rámutatva eltávolíthas-
suk a közelünkből, elkergethessük Isten segítségével gyengeségeink okozóját, hogy szabad utat engedjünk a 
kegyelem áradásának. Mert ezek erősen gátolják a kegyelem érkezését, illetve annak hatását.

Vigyáznunk kell azonban arra, hogy el ne bízzuk magunkat a sátánnal szemben. Ő sokkal ügyesebb és oko-
sabb annál, amint mi azt gondoljuk. Egyrészt nagyon jól rejtőzködik, hogy ki ne derüljön, hogy ő hol van, és az 
se derüljön ki, hogy valóban ő az okozója gyengeségeinknek, bűneinknek. Mert ameddig elhiteti velünk, hogy 
ő nincs is, nem is ő okozza, addig ott maradhat és kísérthet. Amikor lefüleljük, és Isten segítségével elkerget-
jük, akkor mennie kell, bár ez után is folyamatosan fogja lesni, hogy hol, mikor, milyen furfangos megoldással 
jöhet vissza.

A sátán elleni küzdelmünkben kizárólag Isten, Jézus, a Szűzanya hatékony segítségére támaszkodhatunk, 
hiszen a sátán összehasonlíthatatlanul „erősebb” nálunk. Isten azonban egyértelműen erősebb nála. Próbáljuk 
rajtakapni magunkban, de csak a Szűzanya, Jézus, Szent Mihály főangyal, és/vagy szenteltvíz segítségével van 
esélyünk az elzavarására. (A szenteltvizek közül az exorcizált szenteltvíz az, amelyik igazán hatékony.)

Ne adjuk fel, keressük az okozót attól függetlenül, hogy ma egyre kevesebbet hallunk arról, hogy bűneink 
okozója nemcsak gyengeségünk, hanem a gyengeségünket előidéző sátán! Az ima és böjt együttese sokat se-
gíthet ebben a munkánkban. Isten adjon kegyelmet hozzá mindannyiunknak, hogy minél sikeresebben vegyük 
fel a harcot az igazi okozóval!
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